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Milí přátelé.

Do rukou se vám dostává druhé číslo Zpravodaje CSTUGu roku 2007. Vzhledem
k nedostatku příspěvků je bylo možné připravit až v samém závěru roku. Kromě
jiného přináší informaci o konání valné hromady našeho sdružení. Ta proběhla
17. 11. 2007 na FI MU v Brně. Jako obvykle byla spjata s konáním doprovodné
akce. Výbor CSTUGu se rozhodl letos požádat o přednášku Jonathana Kewa,
autora X ETEXu. Tento program je novým klonem TEXu a významně rozšiřuje
možnosti práce TEXu s fonty. Jonathan Kew k naší radosti pozvání přĳal a podařilo
se najít pro obě strany vhodný termín. Přednáška nesoucí název „X ETEX: TEX
plus Unicode plus OpenType minus complexity“ byla velmi pečlivě připravena
a podle mého mínění byla mimořádně zajímavá. Je škoda, že na ni nenašlo cestu
ještě více uživatelů TEXu. Chtěl bych poděkovat Z. Wagnerovi, který se postaral
o vyzvednutí J. Kewa na letišti a o jeho přepravu do Brna a zpět, a P. Sojkovi,
který zajistil natočení záznamu přednášky. Ta je nyní zájemcům k dispozici
na adrese http://video.fi.muni.cz/public/xetex/xetex.avi. Autor rovněž
poskytl svou prezentaci, která je umístěna na http://www.cstug.cz/aktivity/
2007/CSTUG-talk.pdf. Dále nám přislíbil článek o X ETEXu pro Zpravodaj, který
bychom rádi přeložili do češtiny.

Součástí letošní valné hromady byly rovněž volby výboru sdružení a revizorů.
S průběhem valné hromady, výsledky voleb a složením nového výboru se můžete
seznámit na jiném místě tohoto čísla Zpravodaje.

Před valnou hromadou se sešel starý výbor CSTUGu. Zhodnotil svou tříletou
práci a zamyslel se nad úkoly, které čekají nový výbor. Tři členové se rozhodli, že
do nového výboru nebudou kandidovat. Jde o pány Březinu, Ježe a Tesaříka. Rád
bych jim poděkoval za jejich práci, kterou pro naše sdružení vykonali. Jediným
novým kandidátem, kterého se podařilo získat, je Pavel Stříž, kterému přeji, aby
mu vydrželo odhodlání přispět k činnosti CSTUGu.

Výbor konstatoval, že v letošním roce se vyhrotily problémy kolem přípravy
faktur, vytváření adresních štítků, aktualizace stránek sdružení apod., což vedlo
k velmi opožděnému rozeslání faktur, generovaní e-mailových upomínek neplati-
čům a řadě dalších administrativních problémů v chodu sdružení, jehož činnost
byla téměř paralyzována. Z velké části to bylo způsobeno tím, že webmaster
A. Babič, který tyto věci dobrovolně zajišťoval, změnil zaměstnání a přestěhoval
se. Vzhledem k jeho časové zaneprázdněnosti nelze do budoucna s jeho pomocí
počítat.

Výbor proto dospěl k závěru, že bude nutné situaci radikálně změnit. Funkce
webmastera se dočasně chopil v závěru roku Z. Wagner a do budoucna se nabídl ji
zastávat M. Takáč. Není však možné, aby funkčnost sdružení závisela na jediném
člověku. Mimo jiné bude nutné vytvořit rozhraní databáze pro sekretářku, které
jí umožní jednoduše generovat adresní štítky pro rozesílání Zpravodaje, provádět
aspoň některé opravy v databázi a zejména tisknout faktury. Ukázalo se, že v da-
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tabázi jsou chyby, takže bude nezbytná důkladná kontrola jejích údajů. Dále bude
třeba přebudovat a modernizovat webové stránky sdružení. Mimo jiné by mělo být
možné, aby členové výboru mohli samostatně vkládat některé informace. Dalším
krokem bude vytvoření spolehlivého robota, který bude automaticky informovat
na začátku roku o výši členských poplatků, připomínat termíny splatnosti člen-
ských příspěvků (k čemuž někteří členové vyzývají), informovat o připravovaných
akcích atd.

Vzhledem k tomu, že všichni členové výboru vykonávají práci pro CSTUG
zcela bezplatně a vesměs se jedná o značně zaneprázdněné lidi, není v našich
vlastních silách tyto práce provést. Proto se výbor rozhodl oslovit komerční firmu
a požádal ji o vytvoření nabídky na všechny tyto práce. Bohužel finanční kalkulace
byla mimo naše možnosti. Nicméně jsme se s firmou dohodli, že některé věci si
uděláme svépomocí a oni by pro nás za podstatně nižší částku zbytek dodělali.
Rádi bychom, aby se vše zrealizovalo v prvním pololetí roku 2008. Bez těchto změn
by činnost sdružení byla do budoucna velmi obtížná. Teprve až se zbavíme tohoto
břemena, bude možné uvažovat o dalších aktivitách, po nichž řada členů volá,
jako jsou školení pro začátečníky, překlady publikací o TEXovské problematice
aj. Vše ovšem závisí na větší aktivitě členské základny.

Výbor sebekriticky přiznal, že informovanost členů o činnosti sdružení, o pro-
blémech s tím spojených i o tom, co užitečného CSTUG udělal, není dobrá. Proto
můj dnešní úvodník obsahuje zejména informace o problémech a o cestě, jak je
odstranit. Dále najdete v tomto čísle příspěvek V. Zýky o projektech, které naše
sdružení významně podporuje, a o tom, co pozitivního nám to přináší.

Nebyly však jen problémy. Díky firmě P. Vlčka má CSTUG zcela v pořádku
účetnictví a rovněž nová sekretářka D. Čurdová pracuje velmi obětavě a spolehlivě.

Vzhledem k nedostatku domácích příspěvků do Zpravodaje do budoucna po-
čítáme s větším počtem překladů kvalitních zahraničních textů, popř. s občasným
otištěním zajímavých článků v angličtině. Abychom se vyhnuli velkému zpoždění
ve vydáváni Zpravodaje, bude mít letošní ročník jen dvě čísla. Proto jsme se
rozhodli zakoupit pro každého člena sborník EuroBachoTEXu, který se konal
v letošním roce v Polsku. Samozřejmě počítáme i s nákupem nové verze TEXLive
na DVD, která by se měla v příštím roce objevit.

Věřím, že stávající členové zachovají CSTUGu přízeň a svým členstvím i do
budoucna umožní podporovat rozvoj kvalitní typografie založené na systému TEX.
Naopak doufám, že naše řady se budou rozšiřovat.

Protože toto číslo se k vám dostane na začátku roku 2008, chtěl bych vám všem
popřát v novém roce mnoho zdraví, spokojenosti a spoustu osobních i TEXovských
úspěchů.

Jaromír Kuben
staronový předseda CSTUGu
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